
P r o t o k ó ł   Nr XIV/2008

z Sesji Rady Gminy Czyżew – Osada

z dnia 5 marca 2008 r.

Sesja odbyła się w lokalu Gminnego Ośrodka Kultury w Czyżewie - Osadzie przy ul. Mazo-
wieckiej 34. Początek obrad godz.1000, zakończenie 1225.

W sesji udział wzięło 14 radnych na stan 15.

Radni obecni na Sesji:

1. Dąbrowska Bożena
2. Dmochowski Sławomir Wojciech
3. Grądzki Zdzisław Franciszek
4. Kamianowski Stanisław – dołączył w trakcie obrad
5. Leśniewski Jerzy
6. Saniewski Jan
7. Sienicki Jerzy
8. Sienicki Witold
9. Skowroński Stanisław 
10. Tomczuk Barbara Jolanta
11. Walczuk Stanisław
12. Włostowski Mirosław
13. Wojtczuk Irena
14. Wojtkowski Zygmunt

Radni nieobecni na Sesji:

1. Kiełek Jarosław 

Porządek sesji:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z  XIII sesji rady gminy.
4. Przyjęcie sprawozdań z działalności komisji stałych rady gminy
5. Informacja o działalności wójta gminy w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja wójta o gospodarowaniu mieniem komunalnym w 2007r.
7. Podjęcie uchwał:

1) w sprawie zasad korzystania ze stołówki szkolnej oraz wysokości opłat za korzy-
stanie z posiłków,

2) zmieniającej uchwałę w sprawie zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości 
gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata,

3) w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
gminy,

4) w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego za-
sobu gminy,

5) w sprawie stawek opłaty targowej,
6) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008,
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7) w sprawie wyborów uzupełniających do rady sołeckiej sołectwie Czyżew Kościel-
ny,

8) zmieniającej uchwałę w sprawie organizacji przyjmowania i załatwiania skarg i 
wniosków przez radę gminy,

9) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Czyżew - Osada do lokalnej grupy 
działania w ramach programu LEADER.

8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Wolne wnioski.
10. Zamknięcie sesji.

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Sienicki, protokołowała 
Wioletta Kiełczewska.

Ad.1. Przewodniczący Rady Jerzy Sienicki otworzył obrady XIV Sesji Rady Gminy. Powitał 
Wójta Annę Bogucką, radnych, sołtysów, kierowników gminnych jednostek organizacyjnych, 
zaproszonych gości oraz młodzież biorącą udział w programie „Równać szanse” prowadzo-
nym przez Gminny Ośrodek Kultury w Czyżewie. Stwierdził, iż w dzisiejszych obradach 
uczestniczy 13 radnych, co stanowi niezbędne quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 

Ad.2. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad. Radny Skowroński zwrócił 
się z prośbą o zdjęcie z porządku obrad sprawozdania komisji ds. oświaty. Swój wniosek ar-
gumentował tym, iż w sprawozdaniu jest błąd (napisane jest, że to sprawozdanie komisji re-
wizyjnej), oraz tym, iż treść nie ma nic wspólnego z oświatą. Poza tym sprawozdanie to nie 
zostało przyjęte przez komisję. Pan Dmochowski – Przewodniczący komisji ds. oświaty... po-
wiedział, że Pan Skowroński wyszedł z posiedzenia komisji przed przyjęciem niniejszego 
sprawozdania. Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 
Za przyjęciem przedstawionego prządku obrad głosowało 8 radnych,
przeciw była 1 osoba,
wstrzymało się 4 radnych.

Ad.3. Wspólną uwagę do protokołu zgłosili radni Pani Wojtczuk i Pan Skowroński. Zwrócili 
uwagę, iż wystąpił błąd w  liczeniu głosów w pkt. 5.6. W protokole jest że uchwała została 
podjęta jednogłośnie, natomiast w rzeczywistości 2 osoby wstrzymały się od głosu. 

Radny Skowroński zwrócił również uwagę na nieścisłość jaka się znalazła w protokole 
–  podkreślił, że Klub Seniora nie był organizatorem lecz współorganizatorem wigilii dla osób 
samotnych.

Po uwzględnieniu poprawek protokół został jednogłośnie przyjęty.  

Ad.4. Sprawozdania poszczególnych komisji przedstawili ich przewodniczący tj. Komisji Re-
wizyjnej – Pani Irena Wojtczuk, Komisji ds. rolnictwa, infrastruktury i mienia komunalnego 
– Pan Jan Saniewski, Komisji ds. oświaty, kultury i polityki społecznej - Pan Sławomir Woj-
ciech Dmochowski. Radni nie mieli żadnych pytań do przedstawionych sprawozdań. Spra-
wozdania te stanowią załączniki do niniejszego protokołu.
Radny Skowroński zgłosił wniosek by głosować osobno za przyjęciem poszczególnych spra-
wozdań. Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż powyższe sprawozdania nie podlegają głosowa-
niu.

Ad.5.
 Pani Wójt przedstawiła sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (od 11 grudnia 2007 do 
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15 stycznia 2008 r.).
Sprawozdanie z działalności Wójta stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad.6.

Pani Wójt przedstawiła sprawozdanie o gospodarowaniu mieniem komunalnym w 2007 roku. 
Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 5 protokołu. 

W połowie przedstawiania sprawozdania przez Panią Wójt na obrady przybył radny Kamia-
nowski.
O godzinie 11.00 Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. Obrady wznowiono po 25 min.
Podczas przerwy na salę obrad przybyła dziennikarka „Tygodnika Kontakty”  Maria Tocka.

Ad.7. Podjęcie uchwał

1) Uchwałę w sprawie zasad korzystania ze stołówki szkolnej przedstawił Przewod-
niczący Rady.
W głosowaniu nie uczestniczył radny Leśniewski – opuścił salę przed głosowa-
niem.
Radna Wojtczuk zwróciła się z prośbą o przeczytanie pkt. dotyczącego darowizn. 
Miał się w tym punkcie pojawić zapis traktujący o sponsorach posiłków. Radna 
zapytała w jaki sposób funkcjonuje sponsorowanie posiłków. 
Pani Wójt wraz z sekretarzem gminy wyjaśnili, iż jeżeli darczyńca ofiarowuje po-
moc rzeczową, może przekazać ją bezpośrednio stołówce. Jeżeli natomiast dar-
czyńca chce finansowo wspomóc daną jednostkę, powinien wpłacić dane środki na 
konto gminy i wskazać cel na jaki mają one być wykorzystane. Wówczas gmina 
przekaże te środki stołówce. Odbywa się to na ogólnych zasadach darowizn i nie 
musi być zawarte w omawianej uchwale. Wobec braku innych uwag przystąpiono 
do głosowania. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych,
1 osoba wstrzymała się od głosu,
głosów przeciw nie było.  

2) Uchwałę w sprawie zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości gruntowych 
przedstawiła Pani Wójt.  Zmiana w uchwale polega na dodaniu zapisu o możliwo-
ści oddania nieruchomości w najem, dzierżawę lub użyczenie jednostkom organi-
zacyjnym bądź ochotniczym strażom pożarnym na cele związane z ich działalno-
ścią statutową. Na komisjach radni wyrazili wolę przekazania budynku szkoły 
podstawowej w Dąbrowie Nowej Wsi na rzecz straży. Zapis, który obowiązywał 
dotychczas nie pozwalał na takie przekazanie. 
Druga zmiana w uchwale polega na dodaniu punktu o wzroście opłaty adiacenc-
kiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości wskutek jej podziału na wniosek jej 
właściciela bądź użytkownika wieczystego. 
Podczas wystąpienia Wójta na obrady wrócił radny Leśniewski.
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. Uchwała została podjęta jedno-
głośnie.  

3) Uchwałę w sprawie programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 
na lata 2008 – 2012 przedstawiła Pani Wójt. Wyjaśniła, iż poprzedni program obo-
wiązywał do roku 2007. Program zawiera m.in. wielkość aktualnego zasobu 
mieszkaniowego gminy oraz ocenę stanu technicznego tych lokali (gmina dyspo-
nuje 22 lokalami mieszalnymi o łącznej powierzchni 1170 m2, 11 lokali socjalnych 
o pow. 295,6 m2). 
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Na obrady przybył radny Sejmiku Woj. Podlaskiego Marek Komorowski.
Radni nie wnieśli żadnych uwag. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

4) Uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych przedstawiła Pani 
Wójt.
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 

5) Uchwałę w sprawie stawek opłaty targowej przedstawił Przewodniczący Rady. 
Uchwała zawiera szczegółowy cennik opłat od poszczególnych form sprzedaży. 
Wobec tego, iż radni nie zgłosili żadnych uwag przystąpiono do głosowania. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6) Uchwałę w sprawie zmian w budżecie przedstawiła Wójt Gminy. Zwiększenie pla-
nu dochodów gminy stanowi część oświatowej subwencji ogólnej oraz składki na 
ubezpieczenie zdrowotne opłacane za niektóre osoby pobierające świadczenia po-
mocy społecznej. Po stronie wydatków zwiększa się środki na szkoły, infrastruktu-
rę wodociągową, drogi publiczne, OSP, świetlice i kluby , oraz na zadania kultury 
fizycznej i sportu. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

7) Przewodniczący Rady przedstawił uchwałę w sprawie wyborów uzupełniających 
do rady sołeckiej w sołectwie Czyżew Kościelny. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowało 
14 radnych. 

8) Przewodniczący Rady przedstawił uchwałę zmieniającą w sprawie organizacji 
przyjmowania i załatwiania skarg i wniosków przez radę gminy. Zmiany w stosun-
ku do poprzednio obowiązującej uchwały polegają na tym, iż Przewodniczący 
bądź Zastępca Przewodniczącego Rady będą przyjmować interesantów w sprawie 
skarg i wniosków w każdy poniedziałek od godz. 15.00 do 16.00 a nie tak jak było 
zapisane poprzednio w pierwszy poniedziałek miesiąca. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 

9) Uchwałę w sprawie  wyrażenia woli przystąpienia Gminy Czyżew - Osada do lo-
kalnej grupy działania w ramach programu LEADER przedstawił Przewodniczący 
Rady. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Ad.8. Interpelacje i zapytania radnych.
Radni nie zgłosili żadnych zapytań ani interpelacji.

Ad.9. Wolne wnioski
1.  Głos zabrała Beata Sierzputowska - mieszkanka Czyżew Stacji. Powiedziała, iż w 

stosunku do Czyżewa, Stacja jest  zaniedbywana przez gminę i wygląda fatalnie. Pani 
Sierzputowska zadała dwa pytania:
— Kiedy na Stacji zostanie zbudowana kanalizacja? Pani Sierzputowska dodała, iż od 

kilku lat czeka na kanalizację. Chce zrobić porządek na swojej posesji i położyć 
kostkę brukową. Kto jej zapłaci za rozkopanie podwórka przy podłączaniu do ka-
nalizacji? 

— Czy rada ma zamiar interweniować w sprawie pogłębiającego się problemu przerw 
w dostawie wody na Stacji?

2. Jako kolejny głos zabrał Aleksander Grosicki – mieszkaniec Czyżewa Złote Jabłko
— powiedział, iż informacja o dacie posiedzeń komisji rady gminy i rady powiatu nie 

jest dostępna dla mieszkańców, wymienił radnego Kamianowskiego, który czekał 
na posiedzenie komisji i go nie poinformował,

— poruszył problem nie posiadania przez dzieci umiejętności czytania, wg. niego 
sprawę tę powinna kontrolować komisja oświaty,
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Przewodniczący Rady odpowiedział, iż tego typu sprawy nie są w kompetencji 
rady i że dotychczas mieszkańcy nie zgłaszali takiego problemu a Pan Grosicki 
jako nie posiadający dzieci nie może być dobrze poinformowany.

— powiedział, iż wielokrotnie upominał się o sprawozdania z rocznego rozliczenia 
Klubu Sportowego „Orlęta”
Przewodniczący Rady odpowiedział, że z gminą klub rozlicza się z tych pieniędzy, 
które otrzymuje od gminy. Pozostałe środki które mają są ich indywidualną spra-
wą. 

— Grosicki poruszył sprawę domniemanego sfałszowania przez Panią Wójt oświad-
czenia majątkowego.
Pani Wójt odpowiedziała, że skoro Pan Grosicki złożył to doniesienie również o 
wiele wyżej niż tylko do rady gminy i zostało to rozpatrzone negatywnie to wi-
docznie nie miał racji. 

Radny Kamianowski odpowiedział Grosickiemu, że nie jest on władny i nie ma 
obowiązku informować go kiedy i w jakich komisjach będzie uczestniczył.

Pani Wójt odpowiedziała na zgłoszone sprawy:
— odpowiedź na pytania Pani Sierzputowskiej – Pani Wójt powiedziała, że pamięta o 

Stacji. To, że na dzisiejszej sesji nie była poruszona sprawa robót na Stacji, nie 
świadczy o tym że nic się tam nie dzieje. Brana jest m.in. pod uwagę modernizacja 
ul. Wypoczynkowej na Stacji.
Odnośnie kanalizacji, w chwili obecnej kończona jest dokumentacja na budowę 
kanalizacji. W okresie letnim ma zostać uruchomiony Program Rozwoju Obsza-
rów Wiejskich w ramach którego można starać się o środki na budowę kanalizacji. 
W związku z powyższym gmina będzie starać się pozyskanie tej dotacji. Jeśli 
otrzymamy powyższe środki, natychmiast wejdziemy z pracami. Jeżeli nie uda się 
pozyskać tych pieniędzy, będziemy sami musieli spróbować znaleźć pieniądze na 
ten cel. Budowa kanalizacji łączy się również z innymi pracami jakie planujemy. 
Jeśli przejmiemy od PKP teren podjazdów do dworca, najpierw należałoby zrobić 
tam kanalizację a dopiero później remontować podjazdy.

— Odnośnie przerw w dostarczaniu wody Pani Wójt powiedziała, iż nie wie czy ten 
problem był zgłaszany kierownikowi gospodarki komunalnej, a do niej samej sy-
gnały o takim problemie nie dotarły.
Pani Sierzputowska odpowiedziała, iż wielokrotnie zgłaszała w gminie ten pro-
blem m.in. Panu Żochowskiemu – Zastępcy Wójta poprzedniej kadencji. 
Pani Wójt odpowiedziała, iż nie wie o interwencjach ustnych z poprzedniej kaden-
cji.
  

— Beata Sierzputowska powiedziała, że z tego co jej wiadomo tworzona od kilku lat 
dokumentacja na kanalizację na Stacji traci ważność prawdopodobnie w bieżącym 
roku. Jeśli straci ważność potrzebna będzie nowa dokumentacja a Pani Wójt nadal 
mówi że dokumentacja jest ciągle tworzona. 
Pani Wójt odpowiedziała, iż jest już część dokumentacji. Brakuje w niej kosztory-
sów i brak dokumentacji na tereny kolejowe. To właśnie dzięki dobrej współpracy 
z PKP wykonany zostanie remont dworca PKP a gmina ze swojej strony obejmie 
kanalizacją również tereny kolejowe. Pozwolenie na budowę kanalizacji nie straci 
ważności, ponieważ pozwolenie zostało przedłużone, więc nie będą to pieniądze 
wyrzucone w błoto.

— Odnośnie dostarczania wody – w zeszłym roku został ogłoszony przetarg na doku-
mentację na modernizację hydroforni w Czyżewie. Informacja o tym przetargu jest 
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informacją publiczną i można o nim przeczytać w BIP'ie naszego urzędu. W tej 
chwili jest robiona dokumentacja na tą modernizację. Nie jest więc prawdą, że 
gmina nic nie robi w kierunku rozwiązania problemu przerw w dostarczaniu wody.

— Wracając do sprawy powiadamiania o terminach sesji Pani Wójt odpowiedziała, że 
w statucie gminy jest zapis, iż podstawowym sposobem zawiadamiania mieszkań-
ców jest zawiadomienie przez sołtysów. Radni oczywiście otrzymują imienne za-
proszenia. Jeśli Pan Grosicki chce otrzymywać imienne zaproszenia, może zostać 
radnym gminy.

— Jako kolejna głos zabrała ponownie Pani Sierzputowska. Zapytała co się stanie 
gdy ona zrobi sobie ładne podwórko a przyjdą pracownicy gminy i je rozkopią 
podczas podłączania posesji do kanalizacji.
Pani Sierzputowska powiedziała, że poniesie duże koszty z związku z uporządko-
waniem swojego podwórka a przyjdą pracownicy gminy i je zniszczą. Zapytała, 
czy gmina zobowiąże się do zwrotu kosztów jego naprawy.
Pani Wójt odpowiedziała, iż będzie się to odbywać na ogólnych zasadach i jeśli 
właściciel gruntu nie wyrazi zgody na wejście na teren swojej posesji, taka działka 
nie będzie brana pod uwagę podczas przyłączania do kanalizacji.
Przewodniczący Rady powiedział, iż można zajrzeć w plan projektu budowy kana-
lizacji i sprawdzić przebieg linii. Może Pani położyć rury i wtedy porządkować so-
bie podwórko. Później będzie to już tylko kwestia podłączenia przyłącza do kanału 
zbiorczego. Wcale w tym wypadku nie musi Pani czekać na budowę kanalizacji. 
Może Pani położyć rury i wyprowadzić je w kierunku studni. Jeśli chodzi o koszty 
podłączenia do kanalizacji praktykowane były różne zasady, np. na ul. Kusociń-
skiego każdy odbiorca miał obowiązek zrobić przyłącze na własny koszt. 

Ad.10. Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za 
udział w XIV Sesji Rady Gminy i zamknął obrady.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała : 

             Podinspektor                                                            Przewodniczący Rady Gminy

     Wioletta Kiełczewska                                                                   Jerzy  Sienicki 
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